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Pozvánka na zastupitelstvo 
V pondělí 18. září 2023 od 18:00 hod.  

proběhne v kulturním domě  
5. zasedání zastupitelstva obce.  

Na programu bude např. vyhlášení dotačního  
programu obce na rok 2024 či majetkoprávní 

záležitosti. Všichni jste srdečně zváni.

Vážení spoluobčané,
dovolujeme si vás požádat o spolupráci při doplňování  
foto-archivu naší obce.
Pokud vlastníte jakoukoli historickou fotografii obce Bludov 
a byli byste ochotni zapůjčit tuto fotografii k digitalizaci 
(naskenování) a rozšířit tak sbírku fotografií obce pro další 
generace, budeme nesmírně rádi.
V případě, že se rozhodnete v toto směru s námi spolu-
pracovat, své fotografie můžete přinést na Obecní úřad 
Bludov paní Flašarové. 
Předem děkujeme a přejeme krásné dny.

OÚ Bludov

Povedený poutní víkend u kostelíčka Božího Těla

Jelikož se nově zavádí EKO body za kompostování, je 
nutné mít očipované všechny popelnice na bioodpad. 
Čipování popelnic bude probíhat ve vhodných dnech 
během měsíce září. Informace, kdy a jaká ulice bude 
čipována, budou vyvěšovány předem na webových 
stránkách a hlášeny rozhlasem. Prosíme občany, aby 
nádoby v den čipování označily příslušným číslem  
popisným. 
Děkujeme za součinnost.

Máme za sebou další ročník tradiční hlavní pouti konané 
v kostelíčku Božího Těla nad Bludovem. Také letos  
vyšlo počasí, poutníků tedy během víkendu dorazilo 
opravdu požehnaně. Poutní slavnosti začaly už v pátek 
odpoledne eucharistickým průvodem od kaple svatého 
Josefa v Hrabenově, následovala mše svatá. V sobotu  
odpoledne se v kostelíčku uskutečnil koncert flétnové-
ho souboru Grazioso. Návštěvníci se v lipové aleji sešli 
také na již tradiční akci „Ke kostelíčku na pivo“.  
Nedělní program zahájil slavnostní průvod s dechovou 
hudbou Moravští muzikanti, následovala poutní mše  
a odpolední program zakončila druhá mše. 
 Dovolte mi tedy jménem Spolku pro Kostelíček  
Božího Těla poděkovat všem dobrovolníkům, kteří se  
zapojili do příprav této pouti nebo nás podpořili jinou  
formou. Vyzdvihnout musím šikovné hospodyňky  
z Bludova i okolí, které nám pravidelně už několik let 
pečou buchty, následně nabízené za dobrovolný příspěvek 
sloužící na obnovu poutního kostela. Je to opravdu velká 
pomoc. Zájem o tyto dobroty je vždy obrovský.

ČIPOVÁNÍ POPELNIC NA BIOODPAD

 
 Prostředky získané ze stánkového prodeje budou  
použity na plánované opravy a udržovací práce v areálu. 
Jde zejména o obnovu schodiště u kapličky Panny  
Marie včetně obou přilehlých nádrží na vodu. A samo-
zřejmě nezapomínáme ani na již probíhající rekonstrukci  
varhan, která si vyžádá na 1,5 mil. Kč. 
 Držte nám prosím palce, děkujeme za vaši přízeň. 
Vždyť jen díky vaší štědrosti si můžeme dovolit tyto  
odvážné plány! 

Karel Směšný, 
předseda Spolku pro Kostelíček Božího Těla
foto: Spolek pro Kostelíček Božího Těla, z. s.
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4. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE

OBECNÍ ÚŘAD A INFORMACE

V pondělí 19. června 2023 se konalo 4. jednání obecního 
zastupitelstva. Proběhlo v kulturním domě od 18:00 do 
21:00. Přítomno bylo všech 15 zastupitelů. Schůzi řídil 
starosta Roman Holinka, ověřovateli zápisu byli zvoleni 
Josef Ťulpík a Veronika Balharová. Zápis, z nějž převážně 
vychází tento článek, vyhotovil tajemník OÚ Zdeněk 
Kolínek. Zasedání bylo přenášeno online ve spolupráci  
s facebookovou stránkou Bludnovinky. Starosta R. Holinka 
informoval o plnění úkolů – všechny jsou splněny.

Zpráva o činnosti rady a kontrolního výboru
Zprávu o činnosti rady obce od března do června přednesl 
místostarosta Pavel Ston. Rada se za tu dobu sešla čtyřikrát 
a mimo běžnou agendu a body předložené zastupitelstvu 
se zabývala především koncem platnosti nájemní smlouvy 
se společností Bludovit, s.r.o., jednáním s Jednotou Zábřeh 
o odkoupení pozemků na tř. A. Kašpara a výběrovými 
řízeními na zhotovitele u investičních akcí zařazených  
v rozpočtu 2023 (chodník na ulici Nová dědina, instalace 
elektronické úřední desky, nátěr střechy na bytovém 
domě čp. 69, rekonstrukce elektroinstalace v MŠ Bludov, 
studie proveditelnosti na kompostárnu v Bludově, opravy 
jižní stěny oranžerie). Zastupitelstvo jednomyslně zprávu  
o činnosti rady schválilo. 
 Dále byl zastupitelstvu předložen na vědomí zápis  
z jednání kontrolního výboru 24.5.2023 – byl jednomyslně 
vzat na vědomí.

Závěrečný účet obce za rok 2022
Starosta R. Holinka okomentoval předloženou sadu 
materiálů k závěrečnému účtu obce. Jeho důležitou 
součástí je zpráva Krajského úřadu Olomouckého kraje 
o výsledku přezkoumání hospodaření obce, které bylo 
provedeno dvakrát (31.10.–2.11.2022 a 20.2.–22.2.2023) 
pracovníky krajského úřadu. Zpráva konstatuje, že  
v hospodaření Bludova za rok 2022 nebyly zjištěny chyby 
a nedostatky. V diskusi se Stanislav Balík – v souvislosti  
s výroční zprávou Nadace Karla staršího ze Žerotína, která 
je součástí závěrečného účtu – zeptal, jestli bude v dalších 
letech schvalován závěrečný účet obce na jednáních  
zastupitelstva obce v březnu (jako loni) nebo červnu. 
Vzhledem k časovým okolnostem se přimlouvá za červen. 
J. Ťulpík navrhl schvalovat závěrečný účet v červnu. 
Na návrhu se všichni shodli. Milan Klimeš doporučil 
ve výroční zprávě nadace podrobněji rozepsat výdaje.  
S. Balík reagoval, že finanční část výroční zprávy si nadace 
nemůže kreativně vymýšlet, neboť má svou strukturu 
danou zákonem. Poté byl závěrečný účet jednomyslně 
schválen.

Rozpočtové změny
Zastupitelstvo vzalo jednomyslně na vědomí rozpočtové 
změny č. 3, 4 a 5, které v rámci svých pravomocí  
schválila rada obce. Dále jednalo o rozpočtových změnách 

č. 6, které řeší změny v příjmové i výdajové části (dotace  
na chodník od Panenky Marie směrem na Postřelmov, daň 
z příjmu za obec, prodej bytů Olšanky, navýšení daňových 
příjmů – výstavba vodovodu k Habermanovu mlýnu, 
investiční dotace myčka nádobí ZŠ).
 V diskusi P. Ston informoval, že z důvodu nezískání do-
tace na uvažovanou akci výstavby vodovodu Habermanův 
mlýn je nutno potřebné výdaje pokrýt navýšením zdárně se 
vyvíjejících daňových příjmů prostřednictvím rozpočtové 
změny. Jakub Matějček se dotázal, proč je potřeba 
navyšovat výdaje na rekonstrukci zázemí víceúčelového 
hřiště o 2,8 mil. Kč. Na to starosta R. Holinka odpověděl, 
že nejde o navýšení, ale o formální narovnání, neboť  
v rozpočtu 2023 nebyla zohledněna dotace poskytnutá 
v roce 2022. Zastupitelstvo tuto rozpočtovou změnu 
jednomyslně schválilo.

Olšanky – rozsudek Krajského soudu v Ostravě 
Starosta informoval, že obec obdržela 22.5.2023 od 
svého právního zástupce rozsudek, kterým Krajský soud 
v Ostravě potvrdil závěr Okresního soudu v Šumperku, 
že žaloba žalobců je po právu a je třeba nahradit  
souhlas obce s uzavřením kupních smluv o převodu  
bytových jednotek v bytových domech čp. 653 a 654 
„Olšanské bytovky“. Jedná se o tyto žalobce: manželé 
Jan a Andrea Indrovi, manželé Karel a Oľga Souralovi, 
manželé Milan a Vladimíra Horkých, manželé Petr  
a Kamila Valkovi a Ilona Turola. Částka, za kterou 
soud nařídil byty prodat (resp. prodal, protože rozsudek 
soudu nahradil schválení zastupitelstvem), se pohybuje 
od 346.950 do 353.700 Kč a zcela odpovídá původně 
uzavřené smlouvě. Proti rozsudku je možnost podat do 
dvou měsíců od jeho doručení dovolání k Nejvyššímu 
soudu, které ovšem nemá odkladný účinek. Obec uhradila 
náklady řízení, celkem 722.507 Kč. Žalobci uhradili 
kupní ceny za jednotlivé bytové jednotky podle kupních  
smluv určených soudem. Skončily tak několikaleté peripetie. 
Zastupitelstvo vzalo rozsudek jednomyslně na vědomí.
 Poté se krátce debatovalo o případném dovolání  
k Nejvyššímu soudu. Jakub Jelínek konstatoval, že 
rozsudek je tentokrát lépe odůvodněn, doporučil dovolání 
nepodávat. Doplnil ho Josef Sedláček s tím, že nevidí 
po právní stránce dovolací důvody pro podání dovolání, 
upozornil na riziko dalších vysokých výdajů v případě 
neúspěchu. R. Holinka sdělil, že bude také hlasovat pro 
nepodání dovolání, hlavně z finančních důvodů. S. Balík 
připomněl, že už v srpnu 2022 byl proti podávání  
odvolání ke krajskému soudu, podpořil tak předchozí  
diskutující. Zastupitelstvo poté jednomyslně odmítlo 
možnost podání dovolání. 

Olšanky – schválení stanov a založení 
společenství vlastníků
V návaznosti na předchozí usnesení jednalo  
zastupitelstvo o založení Společenství vlastníků bytových 
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jednotek Lázeňská 653 a Lázeňská 654 (dále jen SVJ) – 
jde v zásadě o nezbytnou věc ve chvíli, kdy má bytový 
dům více vlastníků. Zastupitelstvo souhlasilo se založením 
tohoto SVJ a jednalo o jeho stanovách. V diskusi  
S. Balík pochválil starostu a pracovníky obecního úřadu za  
zorganizování předchozí schůzky zastupitelů s právníky  
k vyjasnění dalších kroků po vynesení rozsudku v dané 
věci, a především pak za rychlost přípravy podkladů 
pro schválení stanov a založení SVJ. Zastupitelstvo 
jednomyslně stanovy obou SVJ (každý dům bude mít 
vlastní SVJ) schválilo. Dále jednomyslně schválilo, že 
osobou oprávněnou jednat za obec na shromáždění obou 
SVJ bude starosta R. Holinka. 

Návrh na odkoupení pozemků od Jednoty
Starosta informoval, že obec v souladu se zadáním 
zastupitelstva jednala s Jednotou, spotřebním družstvem 
Zábřeh (dále Jednota) o odkoupení pozemků na tř. A. 
Kašpara u obchodního domu za cenu 200 Kč/m2 s tím, 
že náklady vzniklé při převodu pozemků uhradí obec.  
Dohodnutá cena vychází ze zpracovaného odborného 
odhadu, který si nechala obec zpracovat. Původně se 
jednalo o tři pozemky, nicméně u dvou se zjistilo, že na 
nich má Jednota zástavu. Jediný, na němž zástavu nemá, 
jsou dvě části z pozemku 148/1 (část pozemku s obecním 
pítkem a vydlážděná plocha kolem pítka, včetně rampy 
pro imobilní a části pod obecním chodníkem podél 
Pradědova muzea, o celkové výměře cca do 150 m2).  
Z tohoto pozemku by došlo k oddělení požadovaných 
částí o celkové výměře cca do 150 m2 s tím, že je obec 
odkoupí od Jednoty za cenu 200 Kč/m2 a náklady vzniklé 
při převodu pozemků uhradí obec (jedná se o oddělovací 
geometrický plán a správní poplatek při vkladu smlouvy 
do katastru).
 V diskusi se M. Klimeš dotázal, proč obec potřebuje 
pozemky se zástavou. Starosta R. Holinka odpověděl, že 
nabídka přišla od Jednoty, nabídnutá cena byla 400 Kč, 
dohodnutá cena je 200 Kč, bylo by dobré získat do  
vlastnictví obce, než by je koupil někdo jiný. J. Ťulpík 
doplnil, že vždy je dobré disponovat v centru obce  
obecními pozemky. Jednou může být i budova na prodej 
a obec bude mít s okolními pozemky větší šanci. S. Balík 
doplnil, že je vždy dobré mít pozemky pod chodníky ve 
svém vlastnictví. M. Klimeš doporučil koupit všechny 
pozemky naráz, až budou zrušeny zástavy. S. Balík 
doporučil koupit teď, později bude cena zřejmě vyšší.  
J. Jelínek doplnil, že když se nekoupí pozemek se zástavou 
teď, lze to ošetřit smlouvou o smlouvě budoucí.  
Zastupitelstvo poté odkoupení pozemku 14 hlasy (1 se 
zdržel) schválilo.

Návrh na odkoupení části pozemku u ČOV
Starosta informoval, že zastupitelstvu je předložen návrh 
na odkup části pozemku u obecní čističky odpadních vod,  
odkupovanou částí je část násypu u čističky na pozemku 
2923/9 – orná půda. Jedná se o výměru cca do 120 m2, 
přesná výměra bude známa po oddělení pozemku  

geometrickým plánem. Vlastníkem pozemku je Stanislava 
Macková ze Šumperka. Ta s prodejem pozemku za cenu 
50 Kč/m2 souhlasila s tím, že veškeré náklady při odku-
pu pozemku bude hradit obec (geometrický plán, vklad do  
katastru). Obec chce pozemek odkoupit kvůli možnému 
umístění fotovoltaických panelů
 M. Klimeš se dotázal, jestli fotovoltaika bude na  
střeše ČOV i na svahu předmětného pozemku vedle ČOV. 
R. Holinka odpověděl, že projektová dokumentace je 
zpracována pro umístění na střeše, do budoucna se ale 
počítá i s umístěním na svahu vedle ČOV. Zastupitelstvo 
poté jednomyslně schválilo odkoupení části pozemku za 
50 Kč/m2.

Žádost o odprodej nebo směnu pozemku ve Vlčím dole
Jitka Mazáková, bytem Polní 930, Bludov si opakovaně 
podala žádost o odprodej pozemku 2278 – ostatní plocha/ 
ostatní komunikace o výměře 55 m2. Pozemek se nachází 
v lokalitě Vlčího dolu, v zahrádkové části po levé straně 
před koupalištěm, vesměs mezi jejími pozemky. Od 
roku 2016 jde ve stejné věci už o čtvrtou žádost, třikrát 
obec prodej zamítla. I nyní stavební komise doporučuje  
pozemek neprodávat, protože daná parcela je jediným 
možným přístupem k potoku po obecním pozemku. 
Současně je při projektování pokračování polní cesty 
možné pozemku využít pro odvodnění cesty do potoka. 
Žadatelka má přístup na své pozemky zajištěný mimo 
zmiňovanou parcelu. Komise životního prostředí prodej 
podpořila. Rada zastupitelstvu prodej nedoporučila, 
případný převod pozemku doporučuje řešit po vybudování 
polní cesty. S tímto stanoviskem zastupitelstvo 14 hlasy  
(1 se zdržela) souhlasilo a pozemek neprodalo.

Žádost o směnu pozemků – Bludoveček
Roman Mazák, bytem Bludoveček 952, Bludov podal 
žádost o směnu pozemků. Navrhuje, aby s ním obec 
směnila část svého pozemku 2702/1 – ostatní plocha/ 
ostatní komunikace – jedná se o obecní komunikaci  
vedoucí přes Bludoveček, požadovaná část je o výměře cca 
do 19 m2 (R. Mazák koupil starou sýpku a při zaměřování 
se zjistilo, že nepatrnou částí stojí na obecním pozemku). 
Budovu plánuje rekonstruovat. Mimo plochu pod  
budovou by ke směně zahrnul i pruh pozemku podél  
budovy o šířce 0,6 m, který mu umožní realizovat  
i nezbytné stavební práce (vybudování okapového  
chodníku, uložení zemnícího pásku bleskosvodu). Obci 
nabídl celý pozemek 1362/11 vodní plocha o výměře  
79 m2, jedná se o pozemek v potoce Vesník, pozemek 
je před mostkem u domu pana Mazáka čp. 60 na ulici  
8. května. Směrem od středu obce jsou pozemky v rámci 
potoka obecní, před mostkem a za tímto mostkem jsou 
již pozemky ve vlastnictví fyzických osob. Obec provádí 
údržbu břehů potoka a čištění samotného potoka po  
mostek pana Mazáka, takže i na nabízeném pozemku. 
Vzájemná směna bude bez finančního vyrovnání  
a náklady za geometrický plán při rozdělení obecního 
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pozemku uhradí. Obec by pak uhradila pouze vklad do 
katastru nemovitostí ve výši 2000 Kč. Zastupitelstvo  
s touto směnou jednomyslně souhlasilo.

Pořízení nového Územního plánu Bludova
Starosta R. Holinka sdělil, že rada opětovně (po 
neúspěchu na minulé schůzi) předkládá zastupitelstvu 
k projednání návrh na pořízení nového územního plánu 
obce. Připomněl, že funkčnost územního plánu podléhá 
aktivitám v obci, které nelze dopředu předvídat a mnohdy 
mohou mít zásadní vliv na chod obce. Proto je potřebné 
provádět aktualizace územního rozvoje. Pořizovatelem 
územního plánu je dle zákona Městský úřad Šumperk,  
odbor strategického rozvoje, investic a plánování. 
Doporučil schválení pořízení nového územního plánu. 
V obci chybí především stavební místa. Ve stávajícím 
územním plánu jsou lokality určené k výstavbě, kde se 
ale nic neděje. Obec je připravena jednat s jejich majiteli 
a případně je z územního plánu vyřadit a zařadit lokality 
nové. Pořízení nového územního plánu podpořil i P. Ston. 
M. Klimeš se zeptal, jestli má obec konkrétní požadavek na 
změnu územního plánu, jak se změní koncepce. J. Ťulpík 
reagoval, že novým územním plánem je potřeba vytvořit 
podmínky pro výstavbu, která stagnuje. S. Balík doporučil 
řešit v novém územním plánu i propojení stávajících  
polních cest kolem obce. Zastupitelstvo poté 12 hlasy  
(3 se zdrželi) souhlasilo s pořízením nového územního 
plánu a rozhodlo o tom, že určeným zastupitelem  
pro spolupráci s pořizovatelem a projektantem bude  
místostarosta P. Ston. 

Představení studie herního parku u paneláků
Starosta R. Holinka představil návrh studie architekta 
Molka na vybudování herního parku u paneláků. Nemá 
jít o klasické dětské hřiště. Má zahrnout vedle herních 
prvků i místo pro setkávání, ať už s dětmi nebo bez nich. 
Jsou zde proto relax plochy – stinná místa pod stromy pro 
odpočinek, je zde přístřešek s osázenou střechou apod. Po 
domluvě s autorem návrhu je možno uspořádat setkání, 
na kterém osobně představí návrh a zodpoví všechny do-
tazy zúčastněných.
 V diskusi V. Balharová konstatovala, že prvky jsou 
více abstraktní než funkční. S. Balík podpořil záměr  
nebudovat jen hřiště, doporučil předložit záměr  
k posouzení komisím stavební a kulturní, mládeže  
a sportu. Jaroslav Balhar informoval, že stavem hřišť  
v obci se zabývali ve stavební komisi a shodli se na  
provedení auditu stávajícího stavu a vypracování  
koncepce hřišť v obci nezávislou osobou. Kateřina  
Juránková doplnila, že zde chybí koncepce celkového 
rozvoje obce. Milan Klimeš doporučil oslovit více 
projektantů pro vypracování studie dětského hřiště. Paní 
Bauerová z pléna doporučila využít na hřiště pozemek  
u paneláků, který je jen dvakrát ročně využíván pro 
pouť a hody. To doplnil J. Matějček s tím, že by se pouť  
a hody mohly vrátit zpět na „farák“ nebo někam na jinou  
vytypovanou plochu. Na to reagoval Bohuslav Strouhal, že 

„farák“ vypadá úplně jinak, než když tam byly kolotoče – 
teď se tam rozhodně nevlezou, protože musí zůstat volná 
cesta pro případný výjezd hasičských vozidel. S. Balík 
připomněl, že jiná plocha pro pouť a hody se hledá už 
20 let, nicméně obec žádnou podobně vhodnou jako  
u paneláků nemá – jedině snad parkoviště ve Vlčím 
dole, kde ale asi poutě konat nechceme. M. Klimeš 
doporučil využít pozemek naproti oranžerie pro skatepark,  
pumptrack a lezeckou stěnu. R. Holinka reagoval, že 
přesně tak to má obec namyšlené, z původního návrhu 
workoutové hřiště vznikne u základní školy. 
 Pan Janíček se z pléna dotázal, jaké jsou možnosti 
vystavět hřiště v zámeckém parku. R. Holinka odpověděl, 
že v zámeckém parku obec pozemky, které by využila pro 
realizaci hřiště, nevlastní. S. Balík doplnil, že se jedná  
o park památkově chráněný, kde nic takového vzniknout 
nemůže. Paní Bauerová z pléna upozornila na suchý smrk 
před zámkem, který byl využíván pro vánoční výzdobu. 
R. Holinka reagoval, že jeho skácení je na majiteli. Obec 
není vlastníkem, pokusí se však jeho skácení s majitelem 
zařídit.
 David Jelínek se z pléna dotázal, jestli budou někde 
rozmístěny odpadkové koše s tříděným odpadem.  
R. Holinka odpověděl, že budou na zkoušku umístěny  
tři koše před obchodem Jednoty. Pokud se osvědčí, bude 
jich rozmístěno víc. 
 Jelikož nebyly žádné další dotazy ani připomínky,  
starosta ukončil diskusi nad studií herního parku  
u paneláků s tím, že se pokusí realizovat doporučení 
stavební komise, prezentované J. Balharem, a sice  
vypracovat audit hřišť a sportovišť v obci.

Pravomoc rozhodnout o výši odměn členům komisí
Při auditu hospodaření obce za rok 2022 bylo zjištěno, že 
odměny vyplácené členům komisí, které schvaluje rada  
obce, nejsou schvalovány v souladu se zákonem. Podle 
zákona o obcích je tato pravomoc rozhodovat o peněžitých 
plněních za výkon funkce členů komisí poskytovaných 
fyzickým osobám, které nejsou členy zastupitelstva obce, 
vyhrazena zastupitelstvu obce s účinností od 1.1.2018. 
Zastupitelstvo nicméně může tuto pravomoc delegovat na 
radu. Právě tak zastupitelstvo jednomyslně rozhodlo.

Diskuse
K. Juránková požádala, jestli by veřejné osvětlení nemohlo 
svítit celou noc. Starosta odpověděl, že se snaží svícení 
optimalizovat a že svícení po celou noc projednají v radě 
obce. K. Juránková dále upozornila na šedavě znečištěný 
potok Vesník. Starosta reagoval, že o znečištěném potoku 
se na OÚ ví, nicméně přes snahu se zatím nepodařilo 
zjistit, co je jeho příčinou.
 M. Klimeš poděkoval vedení obce za doplnění  
mobiliáře u Brusinky a dotázal se, jak je daleko instalace 
bankomatu v obci. Starosta odpověděl, že ze všech  
nabídek se jeví jako nejlepší od Moneta Bank, potřebuje 
však vnitřní prostor vlastní nebo v pronájmu.
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 M. Klimeš se dále dotázal, jestli se pracuje na vyřešení 
akustiky v obecním klubu. Starosta odpověděl, že ano. 
 M. Klimeš k dopravní situaci v obci upozornil, že  
v ulici Špalkova je umístěna dopravní značka zákazu 
vjezdu všech vozidel, dle jeho názoru se to týká i cyklistů. 
Dále upozornil, že je nutno řešit dopravním značením 
omezení rychlosti na Bludoveček z důvodu velkého  
provozu – chodci, psi, auta, kola, koloběžky, přitom na 
polní cestě na „Příčnou stráň“, kde takový provoz není, 
jsou umístěny dopravní značky omezující rychlost na  
20 km, 30 km, 
 P. Mauler z pléna konstatoval, že nechápe, proč, kdo 
a z jakého důvodu umístil na jednosměrné ul. ve Sléví 
dopravní značku zákaz stání. Starosta reagoval, že se má 
zastavit pro vysvětlení na úřadě za p. Kösslerovou.
 Marcela Březinová přečetla zastupitelstvu dopis pana 
Hruby, který ji požádal o jeho přečtení – jde o letitou  
kauzu jeho sporu se sousedy stran prodeje obecního 
pozemku. Na to tajemník Z. Kolínek připomněl, že  
k dané věci obdržel p. Hruba stanovisko právní  
kanceláře KJM legal.
 Z. Kolínek a následně pracovnice OÚ Gabriela 
Flašarová z pléna požádali zastupitele J. Matějčka  
o vysvětlení komentáře zveřejněného na facebookovém 

profilu STAN Bludov, ve kterém, dle názoru tazatelů, 
nevhodným způsobem kritizoval činnost obecního úřadu 
a komisí rady obce. Dotaz rozpoutal velmi dlouhou  
debatu mezi zastupitelem a G. Flašarovou, které se mimo 
jiné zúčastnil z pléna i D. Jelínek, která neměla výsledku  
a kterou ukončil starosta.
 Pan Janíček se z pléna dotázal, jestli obec uvažuje 
s výstavbou chodníku na ul. Jana Žižky. R. Holinka 
odpověděl, že obec má zájem chodník vystavět, otázkou 
je vyřešení majetkoprávních poměrů.
 V samotném závěru se dostavila na jednání  
zastupitelstva Marie Balharová a podpořila nové mladé 
zastupitele v jejich snaze prosadit svoje návrhy, aby se 
zde, jak konstatovala, nežilo zkostnatěle jako posledních 
27 let, co se Obecní lesy s.r.o. starají o blaho občanů. 
Kritizovala práci úředníků, provedení rekonstrukce bývalé 
kotelny a provedení dřevěného posezení u oranžerie. 
 Poté starosta ukončil diskuzi, a tím i celé jednání 
zastupitelstva obce s konstatováním, pokud kdokoliv  
bude potřebovat cokoliv vědět, osvětlit, úřad je  
samozřejmě k dispozici. V úřední dny na úřadě, v neúřední 
dny po domluvě.

Stanislav Balík ml.
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F

NOVÉ EKOBODY 

za kompostování www.mojeodpadky.cz/bludov 
své bodové ohodnocení najdete po přihlášení na

za kompostování 

Kompostování rostlinných zbytků z kuchyně a ze zahrady je nejen ekologicky, ale také 
ekonomicky nejefektivnější způsob, jak s tímto druhem „odpadu“ nakládat. Slovo 
odpad je záměrně v uvozovkách, protože právě tím, že tyto zbytky skončí ve 
vašem kompostéru, se odpadem nestanou. Jedná se tedy o předcházení vzniku 
odpadů. Vzhledem k tomu, že náklady na svoz odpadů stále rostou, rozhodli jsme se 
občany, kteří využívají tuto variantu, a svoz hnědých nádob využívají minimálně nebo 
vůbec, patřičně odměnit. Nově od 1. 10. 2023 tedy budou moci občané, kteří 
kompostují, získat až 18 EKO bodů na osobu navíc.

JAK TO BUDE FUNGOVAT? 
EKO body za kompostování (BK) jsou udělovány na základě množství odevzdaného 
směsného odpadu na osobu v domácnosti. BIO odpad tvoří přes 30 % odpadů 
z domácností a jeho absence v popelnici zapříčiňuje, že popelnice nezapáchá a je 
možné ji vyvážet méně často.

Podmínkou pro udělení BK je také vyplnění Odpadového dotazníku. Tento dotazník 
je možné vyplnit on-line ve svém odpadovém účtu. Odkaz na přihlášení do vašeho 
účtu je níže v tomto článku. V případě, že nemáte přístup k internetu a nemáte 
ještě vyplněný dotazník, je možné jej vyplnit prostřednictvím obecního úřadu.

Vliv hnědých nádob na bodování – Svoz hnědých nádob je pro obec vícenáklad. 
Domácnostem, které nadále využijí svoz hnědých nádob, bude za každý svoz odečteno 
0,02 EKO bodu BK za litr svezené nádoby a tento objem bude také započítán do 
obslouženého objemu odpadů a bude příčinou udělení nižšího počtu bodů BS*.

*EKO body BS jsou body za snižování produkce. 
odpadů.
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NEPOŘÁDEK U ZASTÁVKY
Co dodat – nevychovanost, neslušnost, neúcta, lhostejnost.

OÚ Bludov

STRŮJCE MYSLIVECKÉ PARAZITOLOGIE

Zajímavosti z bludovské historie XVIII.
V lázeňském Bludově, v podhůří Jeseníků, se před sto  
deseti lety narodil Ing. Alois KOTRLÝ, CSc. Již od 
dětství se živě zajímal o přírodu a život veškerých 
živočichů, především jelení a srnčí zvěř. Po ukončení  
Lesnické fakulty Vysoké školy zemědělské v Brně  
a následném studiu fakulty přírodovědecké pracoval ve 
státních zemědělsko-lesnických ústavech. Od roku 1950 
pak byl vědeckým pracovníkem ve Výzkumném ústavu 
lesního hospodářství a myslivosti ve Zbraslavi-Strnadech, 
kde pracoval po celou dobu své aktivní vědecké  
a badatelské činnosti. 
 Vynikal skvělými manažerskými schopnostmi, které 
vždy v praxi uplatňoval. Podílel se na vzniku a postup-
ném formování do té doby u nás nepoznaného vědního 
oboru – myslivecké parazitologie. Patřil mezi vědce, 
kteří položili základní kameny parazitologie v tehdejším 
Československu coby celku. Svoji činnost zaměřoval  
zejména na studium parazitárních onemocnění spárkaté 
zvěře jak ve volné přírodě, tak v oborních chovech.  
Podílel se na objasňování biologie, životních cyklů, 
rozšíření významných druhů endoparazitů. Jeho 
vědecké výsledky se staly podkladem pro organizování 
účinných veterinárních opatření k reálnému tlumení  
parazitárních infekcí. 

 Mnoho let stál v čele mysliveckého oddělení  
zbraslavského výzkumného ústavu. Byl koordinátorem 
státních a rezortních úkolů mysliveckého výzkumu  
a se svými kolegy napomohl k určení optimálního počtu 
kvalitní a zdravé zvěře v našich honitbách. Často pu-
blikoval, byl autorem více než stovky odborných statí,  
obhájil řadu závěrečných zpráv a napsal množství článků, 
populárně naučných knižních publikací. Také byl autorem 
několika úspěšných odborných filmových scénářů. Za 
všechny jeho autorské tituly jmenujme Choroby lovné 
zvěře (1953), Tlumení motoličnatosti zvěře pomocí  
pentachlorfenolátu sodného (1963), plícnivky spárkaté 
zvěře (1970), Cizopasné hlístice zažívacího ústrojí  
spárkaté zvěře v ČSR (1977 či Parazitózy zvěře (1984).
 Za svoji obsáhlou, mimořádně kvalitní a dlouholetou 
činnost v oblasti myslivecké vědy obdržel Ing. Kotrlý 
mnoho ocenění. V roce 1999 se stal držitelem Čestného 
mysliveckého řádu ČMMJ a v roce 2002 získal pamětní 
medaili Ministerstva zemědělství České republiky Za 
celoživotní zásluhy o myslivost. 
Zemřel 8. dubna 2003 v Praze. 

Oldřich KOUDELKA
Převzato z měsíčníku Českomoravské myslivecké jednoty 

Myslivost 7/2023

Poznámka: Alois Kotrlý byl nejmladším ze zakládajících 
členů prvního bludovského skautského oddílu v roce 
1919, bylo mu tehdy šest let. Oddíl založil jeho bratr  
Josef Cyril Kotrlý. Právě Alois zprostředkoval o osmdesát 
let později v roce 1999 své vzpomínky na tento oddíl  
a jeho činnost a odhalil pamětní desku svému bratrovi  
na jejich rodném domě čp. 202 u kostela. V dalších letech 
několikrát bludovským skautům daroval větší finanční  
obnos, aby podpořil jejich činnost.

Stanislav Balík ml.
foto: archiv Junák BludovAlois Kotrlý odhaluje pamětní desku svému bratru  

Josefu Cyrilu Kotrlému na rodném domě 
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V měsíci září oslaví 
významné životní jubileum:

Zdenka Mazalová
Marie Zatloukalová
Zlatuška Baladková
Zdenka Šulová
Karel Straka
Břetislav Jelínek
Ludmila Bluchová
Marie Matysová
Hana Špačková

Našim spoluobčanům přejeme 
pevné zdraví, mnoho štěstí a radosti ze života!

Jubilanti   

   

Dne 15. listopadu 2023 by se naše 
maminka, babička a prababička paní 
Věra Kašparová 
dožila 88 let. Současně 19. září 2023 
uplyne jeden rok, co nás navždy opustila.

Dne 26. července by se dožil 86 let náš 
tatínek a dědeček pan 

Lubomír Kašpar
Dne 5. května uplynulo dvacet let od 
jeho úmrtí. S úctou vzpomíná dcera Jana  
s rodinou.

VZPOMÍNKA

KULTURNÍ A SPOLEČENSKÝ ŽIVOT 

Děkujeme všem přátelům a známým, kteří se přišli  
22. června 2023 rozloučit s mým manželem 

Aloisem Strakou 
do chrámu Páně v Bludově. 
Děkujeme za účast, projev 
upřímné soustrasti 
a květinové dary. 

Manželka Marie 
a synové s rodinami.

Dne 16. srpna 2023 jsme se v chrámu 
Páně sv. Jiří v Bludově naposledy rozloučili 
s mým manželem

Vladimírem Březinou,
který zemřel 9. srpna 2023. Chtěli bychom na tomto 
místě poděkovat všem zúčastněným za projevy  
účasti a květinové dary. Za organizaci pohřbu také 
velice děkujeme pohřební službě Drozd Zábřeh,  
p. faráři Ottovi Sekaninovi, dechové hudbě  
i kostelnímu sboru, Celní správě  
za čestnou stráž a zaměstnancům  
hostince Pod kostelem za přípravu  
smutečního pohoštění. 

Manželka Jana, dcera Jana  
a syn Vladimír s rodinami. 

Diamantová svatba
Dne 17. srpna 2023 oslavili diamantovou 

svatbu manželé 
Kamila a Miroslav Novotní.

Vše nejlepší a mnoho dalších společných let 
přeji synové Roman a Martin s rodinami.

29. září 2023 oslaví své 

80. narozeniny
pan Břetislav Jelínek

Přejeme Ti hodně štěstí, ještě více zdraví,
to co bylo a je špatné, ať se brzy spraví,
taky Ti přejeme klid a dobrou pohodu, 
zbytečné starosti klidně hoď za hlavu.

Dobrou náladu ať Ti nikdo nezkazí, 
úsměv na tváři, ten ať Ti neschází.

Máme tě rádi !
Manželka a děti s rodinami.
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G’oldies party 
dance no. 1

aneb Když nám bylo sedmnáct

4. listopadu 2023 v 18:00 hod

Největší taneční hity 60., 70. a 80. let
uvádějí J&Z DJ’s

Velký sál Kulturního domu v  Bludově

Dress code: dobové oblečení vítáno
Bohaté občerstvení zajištěno

Vstupné: 200,- Kč v předprodeji (od 4. září v KD), 250,- Kč na místě

OTAZNÍKY KOLEM G´OLDIES

Nápad na uspořádání diskotéky, založené na starých 
hudebních peckách, se zrodil před 40 lety v hlavách dvou 
nerozlučných kamarádů a hudebních nadšenců – Petra  
Plháka a mojí (Zbyňka Poisla).
 Vzhledem k tomu, že v té době nebylo snadné takovou 
věc realizovat, odložili jsme projekt na neurčito. Když 
Petr v roce 2008 zemřel, považoval jsem za nemožné jej  
realizovat sám! Ke zcela zásadnímu a pro mě nečekanému 
zvratu došlo na jaře 2022, kdy se do celé věci vložil Michal 
Jurásek a celý projekt znovu oživil. Nejdřív přesvědčil 
paní Hauškovou (vedoucí KD v Bludově) a pak společně 
přesvědčili i mě. Z původního projektu ovšem zbyla jen  
ta myšlenka hrát staré vykopávky. Tehdy těm písničkám 
bylo 20, dnes je jim 60 a některé jsou ještě starší! O tom 
ale zase až příště.

Zbyněk Poisl

POZVÁNKA NA AKCEPOZVÁNKA NA AKCE
V ZÁŘÍ 2023V ZÁŘÍ 2023
1.9.    20:00   Letní kino:  Gump - pes, který naučil lidi žít 
   /zahrada KD/
2.9. – 3.9.  Pouť ke sv. Rozálii do kostelíčka Božího Těla  
   nad Bludovem /kostelíček/
3.9.   10:00  Pohádkový les /kostelíček/
9.9.    8:00   XXXI. Výšlap za bludovským špekáčkem 
   /start zahrada KD/
16.9.  15:00  Sousedské rozloučení s létem a bludovský rekord 
   /zahrada KD/
17.9.  18:00  KPH: Kateřina Potocká – klavír /kinosál KD/
22. – 23.9.   Žerotínské slavnosti /zámek a okolí/
27.9.  16:00  1. ročník Vinobraní /Vlčí důl/
1.10.  14:00  KPH: Štěpán Rak a Jan Matěj Rak /KD/

Chráněné bydlení Bludov
Chtěli bychom touto cestou moc poděkovat obci Bludov, 
organizátorům i všem lidem, kteří se podíleli na rekon-
strukci zahrady v penzionu, za to, že našim uživatelům  
i pracovníkům Chráněného bydlení vybudovali krásnou 
přestavbu zahrady, kde vzniklo příjemné místo  
k odpočinku, relaxaci, ale také vzniklo místo k pěstování 
některých plodin. Velké poděkování patří také panu  

Pavlu Hegedüsovi, za opět vynikající hudební vystoupení 
s účastí paní Gabriely Flašarové, které proběhlo  
28. června 2023, při slavnostním otevření zahrady. 
Nesmíme opomenout poděkovat i pracovnicím oranžerie 
za krásné osázení vyvýšených záhonů, vkusně vybraných 
květin. 

Všem vám děkují uživatelé i pracovnice 
Chráněného bydlení Bludov.
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POZVÁNKA NA PIETNÍ SHROMÁŽDĚNÍ V ŽEROTÍNSKÉ HROBCE 

Vážení občané Bludova, příznivci země Moravy a její  
historie, za pořadatele ze spolku Moravská národní obec 
si dovoluji vás srdečně pozvat na tradiční setkání v místní 
rodové hrobce Žerotínů a příslušníků rodu Mornstein- 
Zierotin. Toto pietní shromáždění se bude konat v sobotu  
9. září 2023 od 17:00 hodin. Sraz účastníků je v prosto-
ru před samotnou hrobkou, která byla přistavěna přímo 
ke kostelu sv. Jiří.
 Společně si připomeneme 459. výročí narození jedné 
z největších osobností naší země, ochránce zemských  
i náboženských svobod, moravského zemského hejtmana 
Karla staršího ze Žerotína (15. 9. 1564 – 9.10.1636).  
Vzpomenuti budou také další přední představitelé  
šlechtické dynastie Žerotínů. Mnoho z nich se totiž 
významně podílelo na zemské správě a povznesení 
Markrabství moravského. 
 Každá slušná a vzdělaná společnost si váží odkazu 
svých předků. My věříme, že tato setkání nás mohou  
obohatit o zajímavé informace nebo dokonce o hrdost 
na slávu země Moravy a zde pochovaných pánů ze 
Žerotína.  
 Pro nás pořadatele bude velkou ctí, pokud se tohoto 
slavnostního shromáždění budou kromě občanů účastnit 
také vzácní hosté, představitelé samosprávy obce Blu-
dov, Olomouckého kraje a především pak zástupci 
domácího rodu Mornstein-Zierotin.

Za organizační tým
Stanislav Blažek                                                                                                                 

místopředseda Moravské národní obce, z.s.
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Žerotínské slavnosti a 23 let Pánů z Bludova
konané ve dnech 22.09.2023 (pátek) 

a 23.09.2023 (sobota)

Po celou dobu trvání akce bude přichystáno stylové 
občerstvení v historickém duchu.  

Jste srdečně zváni! 
Spolek přátel historie a šermu Páni z Bludova

Lidské zdraví bude tématem zimního semestru Virtuální 
univerzity třetího věku. V šestidílném cyklu jsou přednášky 
věnovány výkladu základních pojmů v lékařství, nemocem 
stáří a nejzávažnějším chorobám.

Studovat mohou osoby se statutem důchodce nebo  
invalidní důchodce bez rozdílu věku. Studijní poplatek činí  
400 korun. Přednášky budou probíhat od 26.9.2023 od 
14:15 hodin jednou za 14 dní po 1,5 hodinách.

Pokud senior absolvuje šest kurzů, je pozván na slavnostní 
promoci do auly ČZU v Praze, kde obdrží Osvědčení  
o absolutoriu Univerzity třetího věku. Zájemci o studium se 
mohou už nyní hlásit přímo v Kulturním domě Bludov. 
Podle motta této výuky přichází vzdělání za seniory přímo 
do místa jejich bydliště. Proto ve spolupráci s Provozně 
ekonomickou fakultou České zemědělské univerzity v Praze 
vznikají v regionech a obcích konzultační střediska, kde se 
mohou zájemci vzdělávat v různých oblastech. 

Za podpory Obce Bludov připravujeme společně s rodinou Mornstein-Zierotin  
dvoudenní historické slavnosti na zámku v Bludově, jeho nádvoří a přilehlém parku,  

spojené s oslavou významného šlechtického rodu Mornstein-Zierotin a 23. výročí  
založení spolku přátel historie a šermu Páni z Bludova, s atraktivním programem  

určeným pro všechny věkové kategorie.

Budou přichystány:
•  prohlídky zámku v režii rodiny Mornstein-Zierotin
•  šermířská vystoupení mnoha spolků a večerní představení s ohňem 
•  ukázka bitvy, která se udála před 555 lety u nedaleké Zvole 
•  historický večerní průvod obcí mířící k hrobce rodiny 
 Mornstein-Zierotin s plápolajícími ohni a loučemi
•  katovská dílna - ukázky i komponované představení s mučicími nástroji 
•  mučení aneb středověk na vlastní kůži
•  sokolnické vystoupení s ukázkou výcviku a letů dravých ptáků
•  rytířská představení na koních 
•  řemeslné stánky s dobovými řemesly a možností i něco si vyrobit
•  rytířské hry pro malé i větší 
•  projížďky na koních na nádvoří zámku či v zámeckém parku
•  středověká ležení s ukázkou husitské vozové hradby
•  střelby z palných zbraní (píšťaly, hákovnice i houfnice)
•  ukázka chladných zbraní a zbrojí -  během dne si budete moci 
 prohlédnout i doslova “osahat” rytířská brnění, meče, halapartny 
 a mnoho dalších zbraní 
•  koncerty hudebních skupin, hrající historickou či autorskou českou  
 muziku a možná i něco navíc

ZÁJEMCI SE MOHOU HLÁSIT:
- osobně v kanceláři KD Bludov
- e-mailem kulturni.dum@bludov.cz
- telefonicky 583 238 177

LIDSKÉ ZDRAVÍ
Organizační garant: Provozně ekonomická fakulta 
       ČZU v Praze
Výukový garant: MUDr. Emerich Majer
Nejprve se seznámíme se základními pojmy. Začneme „základním 
stavebním kamenem těla“ – nejen lidského – živou buňkou.  
Od buňky přejdeme k nadřazeným pojmům, kterými jsou bu-
něčná tkáň, tělesný orgán a orgánový systém neboli orgánová 
soustava. Pak teprve můžeme hovořit o tom, jak tělo funguje či 
nefunguje, tedy o příčinách a projevech jeho poruch – nemocí.

VIRTUÁLNÍ UNIVERZITA TŘETÍHO VĚKU
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NOVÉ SCHODIŠTĚ KAPLE 
PANNY MARIE U KOSTELÍČKA

V dubnu tohoto roku jsme se pustili do obnovy původního 
pískovcového schodiště (z roku 1905) u kaple Panny  
Marie. Jde o památkově chráněný objekt, proto opravu 
dílem zajistila odborná firma, dílem pak náš spolek.  
V první fázi byly jednotlivé stupně rozebrány a vyčištěny. 
Starý základ schodiště byl nahrazen novým. Dodavatel 
opravy pak zajistil výrobu nových pískovcových stupňů – 
namísto původních tří, jsou zde nyní čtyři. V poslední 

SPOLKY

TJ Sokol Bludov z.s., oddíl stolního tenisu, 

že 19. září 2023 od 16:30
proběhne náborový trénink proběhne náborový trénink 

dětí a mládeže do našeho oddílu dětí a mládeže do našeho oddílu 
v herně stolního tenisu v Sokolovně. v herně stolního tenisu v Sokolovně. 

Tréninky budou dále každé  
úterý a čtvrtek od 16:30 do 18:00.

Těšíme se na nové i známé tváře.Těšíme se na nové i známé tváře.

Kontaktní osoba: 
Jakub Jelínek, tel. 731 242 239

TJ Sokol Bludov z.s., oddíl stolního tenisu, TJ Sokol Bludov z.s., oddíl stolního tenisu, TJ Sokol Bludov z.s., oddíl stolního tenisu, TJ Sokol Bludov z.s., oddíl stolního tenisu, 

fázi došlo k usazení schodů, jejich vyspárování a hydro-
fobizaci. V červenci bylo dílo dokončeno a my věříme, že 
nové schody budou poutníkům sloužit opět další dlouhá 
desetiletí. 
 Pro informaci dodáváme, že celková cena této reno-
vace byla dodavatelskou firmou předběžně odhadnuta na 
částku 70 tis. Kč bez DPH. 

Karel Směšný, 
předseda Spolku pro Kostelíček Božího Těla
foto: Spolek pro Kostelíček Božího Těla, z. s.
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TÁBOR ZLIŠKY / TÁBOR ZLÉ LIŠKY

Náplní prvních čtrnácti prázdninových dní bylo pro 
několik z nás spaní na louce, jezení z ešusu, pálení ohňů, 
zpívání, hraní her, bytí v přírodě, práce a společenství. 
Jedním slovem, jeli jsme na tábor. Mně bylo svěřeno vám 
o tom povědět. 
 Náš skautský oddíl si i letos může hrdě vypálit letopočet 
2023 na topůrko táborové sekery, neboť pokračuje ve  
šňůře již proběhlých táborů. Prvních pár (slovy tři) dní je 
vždy stejných. Ještě to není táboření v pravém slova smyslu, 
musíme si to svoje městečko nejprve postavit. Jsou to 
vždy náročné, počasím občas pěkně vyškolené dny, 
díky kterým pak ale můžeme následujících několik dní  
fungovat. Proto je vždy velkou radostí, když po vykonané 
práci začíná samotný tábor.
 Ohněm, rituálním symbolem, nám startují dva nabité 
týdny. A to pořádně. Vstáváme brzo, běháme, koupeme se 
ve studené řece, překonáváme se, pracujeme, soutěžíme  
a hrajeme si. Od toho, co sluníčko začne sušit první 
kapičky rosy z plachet klidně podřimujících stanů, až do  
chvíle, kdy rosa znovu s večerem padne na celé údolí. 
Letos náš tábor proběhl opět v údolí Moravské Sázavy 
kousek nad Albrechticemi, a byl to již druhý tábor pod 
taktovkou vůdce oddílu br. Pleska (Libora Bryxe). 
 Naši skauti a skautky na louce strávili o pár dní 
víc než vlčata a světlušky, chvíli bez nich, ale zbytek  
dohromady. Téma letošního tábora se neslo v duchu 
Vikingů. Děti měly každý den jednu z etap celotáborové 
hry, kdy se přenesly do dávných tvrdých severských dní. 
Zkusily si, jaké je to asi bylo mapovat cizí území, bojovat, 
rabovat, ale také pomáhat, když je potřeba. Mimo  
vikingské radosti a starosti nechyběly tradiční programy 
jako táborová olympiáda, DKDZ nebo překvapivě 
vytoužená expedice.
 Letní louka je ideálním místem pro poznávání naší 
okolní krajiny. Od kamenů v zurčícím potoku přes květy 
všech barev i s jejich pilnými opylovači až po čtyřnohé 
obyvatele lesů. Letošní táborové především večery a noci 
nám kromě zpívání, zamyšlení a rozhovorů ozvláštnila 
opětovná návštěvnice. Liška. Asi ji zaujaly zbytky  
vyhozené z kuchyně nebo jen chtěla běžet k táboru  
(haha). Nedošlo k žádné bližší interakci, než pokřikování 
a preventivnímu hlídání tábora s holí v ruce. Buďte bez 
obav. 
 Zábavy jsme si na táboře užili víc než dost, ale  
tábor není jen o vysmátých obličejích a bolavých břichách 
(ze smíchu). I když bez toho by se neobešel. Všichni 
měli letos možnost se překonat, posunout a rozvíjet. Jak 
menšími každodenními bobříky, tak odborkami nebo těmi 
největším výzvami. Několik vlčat letos odvážně složilo  
svůj vlčácký slib a jsou odhodlaní mu dělat čest. A nejen 
naši nejmenší, ale i členové vedení mohli ukázat, co v nich 
je, mít kuráž a složit zkoušku třech orlích per. Jsem na ně 
všechny patřičně hrdá a mám z nich velkou radost. Že se  
nebojí, že jdou do výzev, že jsou ochotní se zapřít, že jsou 
vytrvalí, a doufám, že se jim to brzy vrátí. 

 Pro několik lidí to bylo výjimečných 14 dní. Plných 
změn. Pro některé tímto táborem skončilo dětské hraní  
a plynule přešli na druhou stanu, kde je na čase dávat. Ze 
sebe a pro druhé. Chopili se příležitosti a jsou připraveni 
vracet, co pro ně bylo od malička chystáno. 
 A pro jiné zase etapa toho nejintenzivnějšího vydávání 
sebe skončila. Po krásných dvou letech a dvou táborech 
náš dosavadní vůdce oddílu br. Plesk předal břemeno 
na dalšího. Přesněji řečeno na další. Jsem moc ráda, že  
takovou důvěru vložil právě do mých rukou a doufám, 
že nezklamu jak jeho, tak děti. Po krásném závěrečném 
ohni, předání cen, složení slibů a v čerstvě rezonujících 
okamžicích, které se pomalu ale jistě přelévaly v pro 
někoho silné, pro někoho mlhavější vzpomínky, mi byla 
svěřena krásná zodpovědnost. Pokračovat ve vedení  
2. oddílu Bludovit. Postarat se o to, aby nejen fungoval, 
ale aby přinášel radost, zážitky, přátelství, výzvy a hodnoty 
dál nejen dětem, ale všem členům. Děkuji moc Pleskovi 
za krásný čas a nádherný tábor. A těším se na (nejen)  
tábory, co nás čekají. 

Eliška Juránková
vůdkyně 2. oddílu Bludovit Junák,

 středisko Františka Pecháčka Bludov
foto: br. Roy, ses. Eliška
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Naučte se správnou a efektivní techniku severské chůze, zapojte 90 % svalů těla  
s Instruktorkou kondiční chůze s akreditací MŠMT a s úsměvem :-)

KDE: sraz na parkovišti před parkem U Sanatoria v Šumperku 

CENA: 350 Kč včetně zapůjčení holí (možnost koupě s poradenstvím  
a slevou), doba lekce 120 – 150 minut

ZÁKLADNÍ KURZ NORDIC WALKING

FYZICKÁ KONDICE   |   REDUKCE VÁHY   |   ZDRAVÉ SRDCE A TĚLO   |   ROVNÁ ZÁDA   |   PŘÍRODA   |   PSYCHICKÁ POHODA

KDY: termín I. čtvrtek 21. 9. 2023 v 15:30 hodin 
nebo termín II. úterý 26. 9. 2023 v 15:30 hodin

Informace a přihlášky (do 17. 9. 2023): Andrea Brokešová  | web: www.chodimesusmevem.cz 
tel.: +420 602 791 092  |  e-mail: andrea.brokesova@seznam.cz  |  fb: @chodimesusmevemnordicwalking

MOŽNOST NAVÁZAT NA PODZIMNÍ KURZ: od 5. 10. 2023 každý čtvrtek – 6 lekcí
OMEZENÝ POČET ÚČASTNÍKŮ: 3 – 8 osob

CO S SEBOU: vrstvené funkční oblečení, nízké lehké sportovní boty do přírody, 
malý batoh nebo ledvinku, vodu, tyčinku a dobrou náladu :-)

CHODÍME S ÚSMĚVEM :-)

PROGRAM: seznámení s Nordic Walking – historie, vliv na kondici, zdraví 
a pohodu, správné hole, technika v praxi (výšlap v přírodě do 5 km), rozcvičení, 
protažení, individuální přístup – moc se těším 

VV  ŠŠUUMMPPEERRKKUU Naučte se správnou a efektivní techniku severské chůze, zapojte 90 % svalů těla  
s Instruktorkou kondiční chůze s akreditací MŠMT a to vždy s úsměvem :-)

KDE: v přírodě Šumperka, Bludova a okolí... první sraz je na parkovišti před  
parkem U Sanatoria v Šumperku

CENA: 900 Kč včetně zapůjčení holí – možnost příspěvku zdravotních pojišťoven

PODZIMNÍ KURZ NORDIC WALKING

FYZICKÁ KONDICE   |   REDUKCE VÁHY   |   ZDRAVÉ SRDCE A TĚLO   |   ROVNÁ ZÁDA   |   PŘÍRODA   |   PSYCHICKÁ POHODA

KDY: každý čtvrtek od 5. 10. 2023 v 16 hodin

Informace a přihlášky (do 27. 9. 2023): Andrea Brokešová  | web: www.chodimesusmevem.cz 
tel.: +420 602 791 092  |  e-mail: andrea.brokesova@seznam.cz  |  fb: @chodimesusmevemnordicwalking

VV  ŠŠUUMMPPEERRKKUU  AA  OOKKOOLLÍÍ

OMEZENÝ POČET ÚČASTNÍKŮ: do 10 osob

PROGRAM LEKCÍ: rozcvičení, výuka, procvičování správné techniky, závěrečné  
protažení, poznávání nových míst, čerpání z přírody, dobrá parta, individuální  
přístup, vše s pohodou a úsměvem – moc se těším 

CHODÍME S ÚSMĚVEM :-)

PRO KOHO JE KURZ VHODNÝ: pro každého, kdo mám rád zdravý pohyb v přírodě  
a chce si zlepšit kondici, redukovat nadváhu, napravit záda... pro začátečníka  
i pokročilého (doporučuji absolvovat základní kurz 21. 9. nebo 26. 9.), pro každou 
věkovou i výkonnostní skupinu

6 LEKCÍ: 6×1,5 až 2 hodiny kolem 5 km 
ZAHRNUJE:

Na 250 návštěvníků si prohlédlo, pohrálo a dozvědělo 
se spoustu informací v průběhu prázdninové výstavy  
O včelách a lidech, kterou pořádal Kulturní dům Bludov 
ve spolupráci s Vlastivědným muzeem v Šumperku.  
Interaktivní expozici zakončila přednáška s ochutnávkou 
medu z celého světa, například i kuriózních druhů  
z exotických zemí. Návštěvníci přednášky se dozvěděli 
o vzniku výstavy od etnografky Márie Kudelové z VM 
Šumperk a pak spoustu zajímavostí ze života včel od Víta 
Sochory, hlavního organizátora Festivalu medu v Šumperku. 

BH

UKONČENÍ VÝSTAVY O VČELÁCH A LIDECH


